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Många elever skolkar i Stockholms grundskolor. En av sex elever i Stock-
holms niondeklasser skolkar regelbundet. Det visar en stor undersökning 
Forsknings- och utvecklingsenhet på socialtjänstförvaltningen. 
 Många har en totalt orealistisk uppfattning om ungdomarnas skolkbeteen-
de. De elever som skolkar mest är inte de som har lättast att tenta av betygen, 
utan tvärtom de som har störst behov av att vara närvarande i undervisningen. 
Skolkarna är mer kriminella än genomsnittet, de röker och dricker oftare och 
de har sämre kontakt med sina föräldrar och lärare. Deras betyg är sämre och 
de fuskar oftare på proven. 
 FOU-enhetens undersökning visar också att om skolan måste agera för att 
förebygga skolket. Ett sådant sätt en effektiv frånvarorapportering, till exempel 
genom att skriva in olovlig frånvaro i betygen. När en notering av skolk inför-
des i gymnasieelevernas betyg minskade den olovliga frånvaron med ungefär 
en fjärdedel. 
 Ett annat sätt att förebygga skolket genom att införa en gemensam skolkpo-
licy för stadens skolor, som tydligt slår fast att all olovlig frånvaro ska följas 
upp och att elevens vårdnadshavare alltid ska informeras om frånvaro. Vid 
upprepad frånvaro ska en skriftlig varning utfärdas och elevens föräldrar ska 
skriftligen informeras. På folkpartiets initiativ tog utbildningsförvaltningen 
fram en sådan policy. Tyvärr infördes den inte efter valet. 
 Mot bakgrund av vad som ovan anförts har jag följande frågor till ansvarigt 
borgarråd: 

1. Vad tänker borgarrådet göra åt skolket i våra grundskolor? 
2. Är borgarrådet beredd att införa den skolkpolicy som utbildnings-

nämnden har tagit fram? 
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3. Skolket minskade kraftigt när notering om olovlig frånvaro skrevs in i 
betyget, är borgarrådet beredd att skriva in skolk i högstadieelevernas 
terminsbetyg? 

 
Stockholm den 5 september 2005 
 

Lotta Edholm 


